
Η ψηφιακή Τηλεόραση, η Κυβέρνηση και το MEGA
Την εβδομ άδα  αυτή, τ ό σ ο  τα  πολιτικά κόμματα ό σ ο  
και τα  επ ικοινωνιακά μ έσα  ασχολήθηκαν με το  θέμα 
τη ς  ψηφιακής - δορυφορ ικής τη λεό ρα ση ς. Ο Κυβερ
νη τικός εκ π ρόσω π ος  προέβη  π ροχθ ές  σ ε  α να κ ο ίνω 
ση σ α ν  έμ μ εση  α π άντη ση  σ τη ν  επ ισ το λή  το υ  Δ ιο ι 
κητικού Συμβουλίου το υ  M EG A π ρος τ ο ν  κ. Π ρω θυ
π ουργό . Η επ ισ το λή  αυ τή  π α ρ α τ ίθ ε τα ι κ α τω τέ ρ ω , 
α λλά  είνα ι α νάγκη  να  π ροη γη θεί μια σύντομ η  π ερ ι
γραφ ή  το υ  “το π ίο υ ” τη ς  ψ ηφ ιακής-δορυφορικής τη 
λ εό ρα ση ς  όπ ω ς  δ ια μ ο ρφ ώ νετα ι τελ ευ τα ία .

Η μέχρι σήμερα  χρησιμοποιούμενη μ έθ οδος  μ ε τά δ ο 
ση ς  τη λεοπ τικού  σή μ α το ς  είνα ι η αναλογική . Απα ιτεί 
τη ν  χρήση  σ υ χ ν ο τή τω ν  (κ α να λ ιώ ν ), ο  α ρ ιθμ ός τ ω ν  
οπο ίω ν είναι π ερ ιορ ισμ ένος, με α π ο τέλ εσμ α  να  θ εω 
ρού ν τα ι εθ ν ικ ό ς  π λο ύ το ς . Κ α τά  σ υ νέπ ε ια  οι 
Κ υβερνήσεις  τω ν  δ ια φ ο ρ ώ ν  Κ ρ α τώ ν  (και τη ς  χ ώ ρα ς  
μας) “νομ ιμοποιούντα ι” να  χ ορη γο ύ ν  ά δ ε ιε ς  λ ε ιτο υ ρ 
γία ς  τη λεο π τικ ώ ν  σ τα θμ ώ ν σ ε  ορ ισμ ένου ς  και με τ ις  
π ροϋπ οθέσεις  που α υ τές  καθορίζουν.

Η κα τάσταση  αυτή σ υ ν έφ ερ ε  και συμ φ έρει ακόμα τις  
δ ιά φ ο ρ ες  Κ υβερνήσεις  σ τη ν  αμ ετάβλη τη  τά σ η  το υ ς  
να  ε λ έ γ χ ο υ ν  τη ν  ροή τ ω ν  π ρος το υ ς  π ο λ ίτε ς  π λη ρο
φορ ιώ ν. Έ τσ ι δημ ιουργήθηκε μια νομοθετική  διάκρι
ση τω ν  μ έσ ω ν  ενη μ έρω ση ς  σ ε  γρ α π τό  Τύπο και η λ ε 
κτρονικό. Και γ ια  μ εν τ ο ν  γρα π τό , καμμιά δημοκρατι
κή Κυβέρνηση δ ε ν  δ ια νο ε ίτα ι π λ έο ν  να  θ έ τε ι φ ρ α γ 
μούς σ τη ν  έκ δοση  μιας εφ η μ ερ ίδα ς . Π ροκειμ ένου  
όμ ω ς γ ια  τ ο ν  η λεκ τρ ον ικ ό , οι π ερ ιο ρ ισμ ο ί και οι 
έ λ εγ χ ο ι α ρχ ίζουν από συ ν τα γμ α τικ ές  δ ια τά ξε ις , και 
φ θάνουν μέχρι τ ις  εγκυκλίους και τ ις  α να κ ο ινώ σε ις  
Υ π ο υ ρ γώ ν  και ά λ λ ω ν  υπ η ρεσ ιακ ώ ν  π α ρ α γ ό ν τω ν . 
Ό λα  δ ε  αυτά, με το  επιχείρημα, όπ ω ς  π ροαναφ έρθη - 
κε, ό τ ι οι σ υ χ ν ό τη τε ς  είνα ι π ερ ιορ ισμ ένες , ανήκουν 
σ το  Κ ρά τος, και άρα πρόκειτα ι για  εκχώ ρηση  δημοσί
ου πλούτου .

Η τε χ ν ο λ ο γ ία  ό μ ω ς  τη ς  ψ ηφ ιακής-δορυφορικής τη 
λ εό ρ α σ η ς  ξ ε π έ ρ α σ ε  το  εμπόδιο  το υ  π ερ ιορ ισμ ένου  
αριθμού σ υ χ ν ο τή τω ν . Ο καθένα ς μπορεί να  μ ε τα δ ί
δει τη λεοπ τικ ό  σήμα αρκεί να  κάνει χρήση τη ς  δο ρυ 
φορικής τεχ νο λο γ ία ς . Κατά συνέπ εια , τ ο  κρατικό μο
νο π ώ λ ιο  σ υ χ ν ο τή τω ν  (και άρα  η α σ τυ νό μ ευ σ η  το υ  
τρόπ ου  και το υ  ε ίδου ς  τω ν  π λη ροφ ορ ιώ ν  που μ εταδ ί
δο ν τα ι σ τ ο ν  πολ ίτη ) α π ο τελ ε ί π λ έο ν  π αρελθόν. 

Α υ τό ς  είνα ι ο κύριος λ ό γ ο ς  γ ια  τ ο ν  οπο ίο  η ψηφιακή- 
δορυφ ορ ική  τη λ εό ρ α σ η  α ν α π τύ σ σ ε τα ι σ τ ο ν  Ε υ ρ ω 
παϊκό χ ώ ρ ο  τη ν  τ ε λ ευ τα ία  τρ ιε τ ία , με έ ν το ν η  δ ρ α 
σ τη ρ ιό τη τα  σ τη ν  Α γγλ ία , Γερμανία, Ιταλία, Ισπανία, 
όπου η αρχική τάση , να  δημ ιουργηθούν κ λε ισ τά  σ υ 
σ τήμ ατα  ή να  επ ιβληθεί κυριαρχική συμ μ ετοχή  φ ο 
ρ έω ν  υπό κρατικό έλ εγ χ ο , π ροσ έκ ρου σ ε  σ τη ν  άρνη 
ση τη ς  Ευρωπαϊκής Επ ιτροπής να  δ εχ θ ε ί οπο ιονδή- 
π ο τε  π ερ ιορ ισμ ό το υ  ε λ εύ θ ερ ο υ  α ν τα γ ω ν ισ μ ο ύ . Οι 
χ ώ ρ ε ς  α υ τέ ς  συμ μ ορφ ώ θη καν. Οι ά λ λ ε ς  α κ ο λ ο υ 
θούν.

Σ την χώρα  μας όμ ω ς η κ α τάσταση  είνα ι δ ιαφορετική . 
Συγκεκριμένα ο νόμ ος  προβλέπ ει ό τ ι η Ε ΡΤ  Α.Ε έχει 
προνόμ ιο σ τη ν  ψηφιακή τη λεόραση . Ό π ο ιο ς  θ έλ ε ι να  
μ ετα δώ σε ι ψηφιακά τη λεοπ τικ ό  σήμα, πρέπει να  συ 
ν ε ρ γ α σ τε ί  ή να  σ υ ν ε τα ιρ ισ τε ί με τη ν  ΕΡΤ. Ο λ ό γ ο ς  
είνα ι π ροφ ανής. Α λλά , έ σ τ ω  και υπ ’ α υ τό ν  τ ο ν  όρ ο  
το  σύ σ τη μ α  θα λ ε ιτο υ ρ γ ο ύ σ ε  α ν  η Ε Ρ Τ  και o  OTE 
(δηλ. η Κυβέρνηση, δηλ. ο  π ολ ιτικός κόσμ ος) εδ έχ ε -  
το  το ν  συνετα ιρ ισμό.

Γ ίνετα ι όμ ω ς  ακρ ιβώς το  α ν τ ίθ ε το . Η ε τα ιρ ία  
NETHOLD και το  M EGA έχουν δημιουργήσει τη ν  κοι
νή ετα ιρ ία  MULTICHOICE που εξυ π η ρ ετε ί τα  τη λ ε ο 
πτικά προγράμματα τω ν  συνδρομητικώ ν καναλιών τη ς  
FILMNET. Ε ζή τησαν από τη ν  Ε ΡΤ  να  συμβληθεί μαζί 
τη ς για  τη ν  συνδρομητική ψηφιακή-δορυφορική τη λ ε 
όραση, και η Ε ΡΤ αρνείτα ι με δ ιάφορα  επιχειρήματα, 
τα  κυρ ιότερα  τ ω ν  οπ ο ίω ν, ό π ω ς  προκύπ τει από τη ν  
ανακοίνωση του  Κυβερνητικού εκπροσώπου, είναι:

1. Ό τ ι  δ ε ν  έχ ε ι ακόμη εγκαθ ίδρυθεί τ ο  π λα ίσ ιο  γ ια  
τη ν  α νάπ τυ ξη  π αρόμ ο ιω ν π ρ ο ϋ π ο θ έσ εω ν  για  τ έ το ιε ς  
δ ρ α σ τη ρ ιό τη τε ς  και ό τι δ ε ν  θα επ αναλη φ θούν τα  λ ά 
θη που έ γ ινα ν  σ τη ν  π ερ ίπ τω ση  τη ς  ιδ ιω τικής (α να λ ο 
γικής) τη λεό ρ α σ η ς .

2. Ο τι πρέπει να  ε ξα σ φ α λ ισ θ ε ί η συμμετοχή  και ά λ 
λ ω ν  κ α να λ ιώ ν  (π λη ν τη ς  Ε ΡΤ  και το υ  M E G A ) σ τη ν  
επ ιχειρηματική  αυτή  π ροσπ άθεια . Επιθυμία τη ς  Κυ
β έρνη ση ς  (κα τά  τ ις  δ η λ ώ σ ε ις  Ρέππα ) ε ίνα ι να  δημι- 
ου ρ γη θ ε ί έ να ς  ισχ υ ρ ό ς  ψ ηφ ιακός φ ο ρ έ α ς  και ό τ ι ο 
χ ρ ό ν ο ς  δ ε ν  π ιέζε ι π ρος το ύ το .

3. Και τ έ λ ο ς  ό τ ι η σ τά ση  τη ς  Κ υβέρνησης σ το  θέμα 
α υ τό  δ ε ν  θα π ρ ο σ δ ιο ρ ισ θ ε ί απ ό τ ο  κ έρ δο ς , “ ό π ω ς  
επ ιθυμούν κάποιοι” , α λλά  από τ ο  σ υ μ φ έρ ον  το υ  π ο 
λίτη  "κ α τα να λω τή ".

Η α π ά ν τη ση  το υ  M E G A  σ τ ις  θ έ σ ε ις  α υ τέ ς  το υ  
Κυβερνητικού εκπροσώ π ου  είνα ι η ε ξή ς :

1. Ο νό μ ο ς  2328/95 ρυθμ ίζε ι δ ιε ξο δ ικ ό  και το  θέμα 
τη ς  ψ η φ ιακής-δορυφ ορ ική ς τη λ εό ρ α σ η ς . Η έ κ το τ ε  
(α π ό  τ ο ν  Α ύ γ ο υ σ το  το υ  1995) π αράλειψ η  τη ς  
Κ υ β έρνη ση ς  να  ο λ ο κ λ η ρ ώ σ ε ι τ ο  π λα ίσ ιο  α υ τό , κυ
ρ ίω ς  δ ε  να  το  ευθυγραμμ ίσει με τη ν  κοινοτική νο μ ο 
θεσ ία  ό π ω ς  ερμ η νεύ ετα ι από τα  όρ γα να  τη ς  ΕΕ και 
ε φ α ρ μ ό ζε τα ι  σ τη ν  π ρά ξη  σ τ ις  υ π ό λ ο ιπ ες  Ε υ ρ ω 
πα ϊκές χ ώ ρ ες , δ ε ν  είνα ι δ υ ν α τό ν  να  χρησιμοποιείτα ι 
εκ μ έρους τη ς  ω ς  επ ιχείρημα γ ια  να  μην π ροχω ρεί η 
επιχειρηματική δραστηρ ιοποίηση  σ το ν  το μ έα  αυτόν .

2. Ο σ ο ν  α φ ορ ά  τ ο  θέμα τη ς  συμ μ ετοχή ς  και ά λ λ ω ν  
κ α να λ ιώ ν  σ τη ν  επ ιχειρηματική  αυτή  π ροσπ ά θε ια , 
π ρ έπ ε ι να  το ν ισ θ ε ί  ό τ ι η λ ε ιτο υ ρ γ ία  δορυ φ ορ ικ ή ς- 
ψ ηφ ιακής τη λ ε ό ρ α σ η ς  από έ ν α ν  φ ο ρ έα  (M U LTI
CHOICE - Ε ΡΤ  - Ο ΤΕ ) δ ε ν  παρακω λύει τη ν  δραστη - 
ριοποίηση και ά λ λ ω ν  κ αναλιώ ν σ τ ο ν  ίδιο χώ ρο : Δ ε ν  
τ ίθ ε τα ι ζή τη μ α  π ερ ιο ρ ισμ ού  τη ς  δ υ ν α τό τη τα ς  θ έα 
σ η ς  π ρογράμ μ α τος, ακόμη δ ε  λ ιγ ό τε ρ ο  θέμα διακύ- 
β ευ σ η ς  τη ς  π ο λ υ φ ω ν ικ ό τη τα ς  τη ς  ε νη μ έρ ω σ η ς . 
Ί σ ω ς  θα  ή τα ν  χρή σ ιμ ο  να  υ π ενθ υ μ ισ τε ί ό τ ι, ακόμη 
και σήμερα , τ ο  M EGA παραμ ένει τ ο  μόνο κανάλι που 
λ ε ιτο υ ρ γ ε ί υπό συ νθήκ ες  νομ ιμ ό τη τα ς  και ιδ ια ίτερα  
σ τη ν  μετοχική το υ  σύνθεση . Α ν  επ ιδ ίω ξη  είνα ι η συμ
μ ετο χή  και ά λ λ ω ν  κ α να λ ιώ ν  σ τ ο  υπό δ ια μ ό ρ φ ω σ η  
σχήμα, α υ τό  αφ ορ ά  άλλου  ε ίδου ς  σκοπ ιμ ότη τες, πά
ν τ ω ς  όχ ι τη ν  π ολυ φ ω ν ικ ό τη τα . Η π ροβολή  το υ  επ ι
χ ε ιρ ήμ α το ς  ό τ ι ο  χ ρ ό ν ο ς  δ ε ν  π ιέζε ι, δ ε ίχ νε ι μια π ε 
ρ ίεργη  π ερ ιφ ρόνη ση  σ τη ν  π ρα γμ α τικ ό τη τα  τη ς  επ ι
χειρηματικής δρ α σ τη ρ ιό τη τα ς . Από τη ν  π λευ ρά  τη ς  
MULTICHOICE έχ ε ι α να ληφ θεί σημαντική σ ειρά  δ α 
π α νώ ν  γ ια  να  α να π τυ χ θε ί τ ο  σύ σ τη μ α  NOVA, α λλά  
και γ ια  να  ε ξα σ φ α λ ισ θ ε ί τ ο  πρόγραμμα με τ ο  οποίο 
θα λ ε ιτο υ ρ γή σ ε ι η ψηφιακή τη λεό ρα ση . Κάθε μήνας 
κ α θυ σ τέρη ση ς  επ ιβαρύνει με σημαντικά  χρη μ α τοο ι
κονομικά έ ξο δ α  το  επ ιχειρηματικό α υ τό  σχήμα.

3. Ο σ ο ν  α φ ο ρ ά  σ τη ν  ε ξυ π η ρ έ τη σ η  τ ω ν  σ υ μ φ ερ ό 
ν τ ω ν  ε ν η μ έρ ω σ η ς  το υ  π ολ ίτη  α ν τ ί το υ  ιδ ιω τικού  
κέρδους, δ ε ν  μπορεί κανείς  να  π ισ τέψ ει ό τ ι ω ς  π ρό
τυπο ε ις  τ ο ν  νου  τ ω ν  ιθ υ νόν τω ν  λ ε ιτο υ ρ γε ί η εποχή 
το υ  κρατικού μ ονοπ ω λίου  σ τη ν  τη λεόραση . Θα π ρέ
πει να  γ ίν ε ι α ντιλη π τό  ότι, σ τη ν  σημερινή  εποχή και 
με τη ν  τα χ ύ τη τα  τ ω ν  τ ε χ νο λ ο γ ικ ώ ν  ε ξ ε λ ίξ εω ν ,  η λ ε ι
το υ ρ γ ία  υπό όρ ο υ ς  α γο ρ ά ς  και υπό ό ρ ο υ ς  ε λ έ γ χ ο υ  
που ασκ εί σ τ ις  π α ρ εχ ό μ εν ες  υ π η ρεσ ίες  ο  τη λ ε θ ε α 
τή ς  (η δ ε  ψηφιακή - δορυ φ ορ ικ ή  τη λ εό ρ α σ η  είνα ι 
συνδρομ η τική ) α π ο τε λ ε ί  τ ο  σύ σ τη μ α  που κυριαρχεί 
δ ιεθ νώ ς . Η απόλυτη  α ντιπ αράθεση  μ ετα ξύ  το υ  συμ
φ έ ρ ο ν το ς  ε νη μ έρ ω σ η ς  το υ  πολ ίτη  π ρος  το  ιδ ιω τικό 
κ έρ δ ο ς , (ό π ω ς  δ ια τυ π ώ ν ε τα ι σ τ ις  δ η λ ώ σ ε ις  το υ  
Κ υβερνη τικού  εκ π ρ οσ ώ π ου ) ε ίνα ι λα νθ α σ μ ένη , και 
π ισ τεύ ο υ μ ε  ό τ ι  δ ε ν  απ ηχεί τ ις  θ έ σ ε ις  τη ς  Κ υβέρ 
νη σης . Η οικονομική δυ σπ ρα γ ία  τ ω ν  μ έσ ω ν  ε νη μ έ 
ρ ω σ η ς  τα  υ π ο χ ρ εώ ν ε ι να  δ έ χ ο ν τα ι τ ο υ ς  επ ηρεα - 
σ μ ού ς  και τ ις  ε ν τ ο λ έ ς  τη ς  ε ξο υ σ ία ς , σ ε  β ά ρ ος  π ά 
ν τ ο τ ε  το υ  πολίτη . Α λλά  και γ ε ν ικ ό τερ α , μία από τις

κύριες π ροσπ ά θε ιες  τη ς  Κ υβέρνησης σήμερα, σ ε  συ 
ν ε ρ γ α σ ία  και σ υ ν ε ν ν ό η σ η  με τ ις  α ρ χ ές  τη ς  Ε υ ρ ω 
παϊκής Έ νω ση ς , είνα ι να  α π αλλαγεί ο δημ όσιος προ
ϋ π ολογ ισμ ός  (δηλ. ο  φ ο ρ ο λ ο γ ο ύ μ ενο ς  π ολ ίτη ς ) από 
ό λ ε ς  α υ τέ ς  τ ις  ζη μ ιο γ ό ν ε ς  κ ρα τικ ές  επ ιχ ε ιρ ή σ ε ις  
που ο υ δ έπ ο τε  εφ ρ ό ν τ ισ α ν  να  έχ ο υ ν  κέρδος.

Εν π ά σε ι π ερ ιπ τώ σ ε ι τ ο  MEGA/M ULTIGHOICE όχι 
μ ό νο ν  εδ έχ θ η  σ υ ν ερ γ α σ ία  με τ ο ν  ΟΤΕ, α λ λ ά  απέ- 
σ τε ιλ ε  και επ ισ τολή  π ρος  τ ο ν  κ. Π ρωθυπουργό, υπο
γεγραμ μ ένη  από τα  π έ ν τε  μέλη το υ  Διοικητικού του  
Συμβουλίου  (π ράγμ α  που α π οδε ικ νύ ε ι τη ν  μ ε τα ξύ  
το υ ς  σ υ μ φ ω ν ία  επ ί το υ  θ έμ α το ς ), η οπ ο ία  έχ ε ι ω ς  
ε ξή ς :

Αξιότιμο Κύριο 
Κωνσταντίνο Σημίτη 
Πρωθυπουργό
Ενταύθα 12 Μαίου 1998

Κύριε Πρωθυπουργέ,
Επανερχόμεθα στο θέμα της παροχής δυνατό
τητας λειτουργίας ψηφιακής - δορυφορικής 
συνδρομητικής τηλεόρασης προς την εταιρία 
Multichoice.
Η θέση των οργάνων της Ευρωπαϊκής Ενωσης 
στο θέμα της ψηφιακής τηλεόρασης είναι δε
δομένη. Η εκ μέρους τους ερμηνεία και εφαρ
μογή των σχετικών διατάξεων του κοινοτικού 
δικαίου δεν επιτρέπει να προβάλλεται από την 
Κυβέρνηση οποιοσδήποτε λόγος καθυστέρη
σης.
Εκτός όμως τούτου, κυβερνητικοί παράγοντες 
απαιτούσαν έως τώρα την συμμετοχή στην 
Multichoice και του ΟΤΕ. Την συμμετοχή αυτή 
δεν αρνήθηκε η Multichoice, υπό τον απαραίτη
το βεβαίως όρο ότι ο ΟΤΕ θα κατέβαλε το τίμη
μα της συμμετοχής του στην επένδυση.
Παρ’ ότι, όπως προαναφέρθηκε, η καθυστέρη
ση στην παροχή δυνατότητας λειτουργίας της 
ψηφιακής- δορυφορικής συνδρομητικής τηλεό
ρασης είναι νομικά ανεπίτρεπτη, η έμπρακτη 
παρεμπόδιση συνεχίζεται, ενώ η παροχή δυνα
τότητας λειτουργίας ψηφιακής τηλεόρασης σε 
έναν φορέα δεν δημιουργεί καμμία αποκλειστι
κότητα υπέρ αυτού ούτε αποκλείει σε οποιον- 
δήποτε άλλον φορέα να αναπτύξει όμοια δρα
στηριότητα.
Για τον λόγο αυτό η εταιρία Multichoice προτί- 
θεται να προσφύγει στα αρμόδια όργανα της 
Ευρωπαϊκής Ενωσης επιδιώκοντας την δικαίω
σή της, εάν δεν λάβει άμεση απάντηση από 
τους αρμοδίους φορείς.
Πιστεύουμε ότι μόνον με την προσωπική σας 
επέμβαση θα ηδύνατο να αποφευχθεί μια τέ
τοια εξέλιξη, που δεν θα ήταν βεβαίως ιδιαίτε
ρα τιμητική για την χώρα μας.

Με ιδιαίτερη εκτίμηση

X. Λαμπράκης Γ. Μπόμπολας X. Τεγόπουλος 
Β. Βαρδινογιάννης Θ. Αλαφούζος

Μ ετά  απ ό α υ τά  ε ίνα ι σ α φ έ ς  ό τ ι η Κ υβέρνηση  δ ε ν  
α ντιμ ε τω π ίζε ι περίπλοκα προβλήματα  και α δ ια φ α νές  
σκά νδα λο , α λ λ ’ α ρνε ίτα ι, χ ω ρ ίς  δ ικα ιολογία , να  χ ο 
ρηγήσει σ τη ν  Ε ΡΤ  και σ το ν  ΟΤΕ τη ν  έγκριση  γ ια  τη ν  
σύναψ η  τη ς  σχετική ς συμ βάσεω ς.

T O  BH/lftf TH?
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0 διευθυντής του τμήματος 
διεθνών ειδήσεων ιο υ  αμερικανικού τηλεοπτικού 

δικτύου Ιζον Τζόρνταν
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0  ΚΟΣΤΟΥΜΙ του και τα γυα
λιά με τον μεταλλικό σκελετό 

ίο μάλλον παιδικό πρόσωπό του 
■ α προδίδουν σίγουρα ότι ο Ιζον 

fj Ιζόρνταν είναι ο τρίτος τη τάξει 
) ιο τηλεοππκό ειδησεογραφικό 
ξ feo  CNN, μετά τον πρόεδρο 

»ο δικτύου Τομ Τζόνσον και τον 
οραιή του Τενι Τέρνερ. Ο Τζόρ- 
«ν, 38 ετών, είναι διευθυντής 
κι τμήματος διεθνών ειδήσεων 

r κιδικτύου. Είναι επικεφαλήςτων 
150 δημοσιογράφων σε 23 γρα- 

 ̂ (κα του CNN στο εξωτερικό. Εί- 
; ικόμως και κάτι περισσότερο, εί- 

ΥΒ ένα είδος διπλωμάτη των μέ- 
'w ενημέρωσης, ο οποίος ανοίγει 
Ίζ πόρτες για τους δημοσιογρά- 
φους του CNN οτα πιο απίθανα 
οημεία του πλανήτη.

0 Τζόρνταν έχει αναλάβει το 
ιμήμα διεθνών ειδήσεων του CNN 
ιηότο 1989. Ηταν ο άνθρωπος ο 
οποίος σε ηλικία 29 ετών διηύθυνε 
ιην κάλυψη του Πολέμου του Περ- 
ικού και ο οποίος ήταν επικεφα- 
Ιής για την κάλυψη όλων των ση- 
μανηκών διεθνών γεγονότων από 
ίο CNN τα τελευταία χρόνια: την 
αμερικανική επέμβαση στη Σομα- 
λία, στον Παναμά και στη Γρενά
δα, τα γεγονότα της πλατείας Τια- 
νανμέν, της Βοσνίας και της Δυτι- 
«ήςΟχθης.

Τον περασμένο χρόνο ο Τζόρ- 
καν ήταν ο πρώτος δυτικός δημο- 
οιογράφος της τηλεόρασης ο ο
ποίος έκανε ρεπορτάζ στη Βόρειο 
Κορέα μετά τη σωρεία φυσικών 
καταστροφών οι οποίες είχαν πλή- 
(ει τη χώρα. Ο Τζόρνταν έκανε το 
ρεπορτάζ του με έναν μόνο κάμε

ι ραμαν, αφού οι αρχές δεν του επέ- 
τρεψαν να έχει μαζί του πλήρες τη
λεοπτικό συνεργείο.

Τα πράγματα όμως δεν ήταν 
πάντα έτσι. Η καριέρα του Τζόρ- 
νιαν άρχισε πολύ πιο συμβατικά. 
0 Ιζον Τζόρνταν δούλευε βραδι
νές βάρδιες τα πρώτα χρόνια του 
CNN, την εποχή που ο Τεντ Τέρνερ 
ζούσε σιο κτίριο του CNN και μπο
ρούσε να εμφανιστεί στο πλατό με 
ΐς πιζάμες του ζητώντας μια κού
πα καφέ. Και όταν ο Τζόρνταν 
βρέθηκε στον όροφο των στελε
χών του δικτύου ήταν για να διευ
θύνει τα δελτία ειδήσεων σε μια 
κλιματιζόμενη αίθουσα. Η αλλαγή 
στην καριέρα του ήλθε μετά από έ
να δυσάρεστο γεγονός και πιο συ
γκεκριμένα μια διαμάχη ανάμεσα 
στον ίδιο και τον Πίτερ Αρνετ, τον 
δημοσιογράφο που κάλυψε τον 
πόλεμο του Βιετνάμ και ο οποίος 
ήταν το πρόσωπο του CNN στον 
πόλεμο του Περσικού κόλπου.

Ο Τζόρνιαν 
του CNN

¡low s είναι και mbs δρα ο «διπλωμάτης» 
του nXavnums εμßέL·ιas δικτύου

«Ηταν κάπ που συνέβη στη δε
καετία του 1980» λέει ο Τζόρνταν. 
«Δούλευα μαζί με τον Αρνέτ ο ο
ποίος ήταν τότε ρεπόρτερ στον 
πόλεμο στο Ελ Σαλβαδόρ. Δεν ή
ταν καθόλου ευχαρισπ]μένος μαζί 
μου. Τσακωθήκαμε και απείλησε 
ότι θα με σκοτώσει. Ανησύχησα 
πολύ. Η  αιτία του καβγά αφορού
σε το όπ εκείνος ήταν έμπειρος 
ρεπόρτερ και όπ εγώ δεν είχα αρ
κετή εμπειρία
από ρεπορτάζ 
σε εμπόλεμες 
περιοχές. Είχε 
δίκιο παρ’ όπ

ΤΟ ΒΗΜΑ
^  T H E  IN D E PE N D EN T

κρίσεις, όπως για παράδειγμα ότι 
το 09Ν  αναπτύσσει στενές σχέ
σεις με αμφιλεγόμενα καθεστώτα 
προκειμένου να εξασφαλίσει ένα 
καλό ρεπορτάζ. Αυτή την εποχή η 
αμερικανική κυβέρνηση προσπα
θεί να εμποδίσει το δίκτυο να α
νοίξει νέο γραφείο στη Βαγδάτη 
παρ’ ότι οι σχέσεις του ΓΝΝ με αυ
τή τη χώρα είναι πολύ πιο περίπλο
κες από ό,τι φαντάζεται κανείς.

«Είχαμε δυ-

απείλησε να με σκοτώσει. Εκτοτε 
κατέβαλλα σοβαρές προσπάθειες 
να περνώ όσο τον δυνατόν περισ
σότερο διάστημα σε εμπόλεμες 
περιοχές».

Εκτοτε ο Τζόρνταν βρέθηκε πα
ντού, από το Ελ Σαλβαδόρ ως τη 
Σομαλία. Ο ρόλος του στις απο
στολές αυτές είναι συνήθως να δυ 
ευκολύνει τις σχέσεις των δημο
σιογράφων με τις κυβερνήσεις των 
ξένων χωρών. Πράγμα ωστόσο 
που δεν είναι πάντα εύκολο. Εξ 
φύσεως αυτές οι αποστολές μπο
ρεί να προκαλέσουν έντονες επι-

σκολίες στο 
Ιράκ που δεν έ
γιναν ποτέ ευ
ρύτερα γνω-

στές» τονίζει ο Τζόρνταν. «Με θε
ωρούσαν ύποπτο όπ ήμουν πρά
κτορας της CIA σε μια εποχή ιδι
αιτέρως δύσκολη -  ορισμένοι 
μάλιστα ιρακινοί συνάδελφοί μου 
βασανίστηκαν. Ομως επιμείναμε. 
Οταν μας απέλασαν πήγα στο No
no Ιράκ να διαπραγματευθώ, σε 
μια ζώνη απαγόρευσης των πτή
σεων, και πέρασα τέσσερις ημέ
ρες στα έλη σε αποπνικπκή ζέ
στη. Στο τέλος όμως εκείνης της 
αποστολής οι πόρτες ξανάνοιξαν 
για μας».

Δεν είχαν όμως όλες οι αποστο

λές τους CNN το ίδιο αίσιο τέλος.· 
Ο Τζόρνταν πήγε στη Σομαλία την 
εποχή της έξαρσης των ταραχών 
για να επισκεφθεί ένα σομαλό συ
νάδελφό του τον οποίο είχαν πυ
ροβολήσει. Ο δημοσιογράφος α- 
νάρρωσε αλλά μερικές εβδομάδες 
αργότερα τον σκότωσαν. Προβλή
ματα όμως οι δημοσιογράφοι του 
CNN συνάντησαν και στη Βοσνία.

«Η  συνάντησή μας με τον Ρά- 
ντοβαν Κάρατζιτς και την κόρη 
του ήταν ιδιαιτέρως δύσκολη» λέ
ει ο Τζόρνταν. «Δεν είναι o mo ζε
στός άνθρωπος, παρακολουθεί ό
μως φαναπκά το CNN και έτσι 
χαιρόταν που θα μας συναντούσε. 
Το μεγαλύτερο πάντως πρόβλη
μα ήταν η κόρη του, η Σόνια, η ο
ποία ούρλιαζε και παραληρούσε. 
Με επέπληξε μπροστά στον πατέ
ρα της, ο οποίος με αγαλλίαση 
την παρακολουθούσε να με βρίζει 
για μερικά λεπτά της ώρας επει
δή αισθανόταν όπ είχαμε μερολη
πτήσει στη συνέντευξη. Τελικά ό 
μως κάναμε το ρεπορτάζ».

Οταν ο Τζόρνταν άρχισε να 
δουλεύει στο CNN, το 1982, το δί
κτυο απασχολούσε 200 ανθρώ
πους και η έδρα του βρισκόταν κά
τω από κάποιες αθλητικές εγκατα
στάσεις. Σήμερα στο CNN εργάζο
νται 4.000 άνθρωποι και τα γρα
φεία τους έχουν θέα σπς ολυμπια
κές εγκαταστάσεις της Ατλάντα.

Το CNN σήμερα μπορούν να 
παρακολουθούν όλες οι χώρες 
του κόσμου. Ο Τζόρνταν παραμέ
νει πιστός στο τμήμα διεθνών ει
δήσεων τού δικτύου. Σκοπεύει να 
ανοίξει ένα νέο γραφείο του CNN 
στη Φραγκφούρτη ως το τέλος 
του χρόνου, ενώ στα σχέδιά του 
περιλαμβάνονται η δημιουργία 
γραφείων του CNN στην Πνομ 
Πενχ, στη Βαγδάτη και στην Πιον- 
γκγιάνγκ, σε μια εποχή που πολλοί 
από τους ανταγωνιστές του CNN 
αφήνουν ευχαρίστως τα διεθνή 
θέματα για λόγους κόστους και 
τηλεθέαοης.

«Δεν ξέρω αν το εισιτήριο για 
την επιτυχία είναι τα διεθνή θέμα
τα αλλά απευθυνόμαστε σε ένα 
κοινό που θέλει σοβαρές ειδή
σεις» λέει ο Τζόρνταν. «Δεν προ
σπαθούμε να κερδίσουμε όσο το 
δυνατόν μεγαλύτερο κοινό. Τα ό 
σα συμβαίνουν στον κόσμο είναι 
σημανπκά και πρέπει να τα ανπ- 
μετωπίζουμε και εμείς με σοβα
ρότητα. Αν αυτή η στάση μας δεν 
έχει απήχηση σε όλους τους τηλε
θεατές, τότε δεν πειράζει. Απο
στολή μας δεν είναι να παρουσιά
ζουμε ανόητες αλλά σοβαρές ει
δήσεις».
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Η πρώτη στήλη παρουσιάζει το ν  αριθμό των πωληθέντων 
φύλλων, η δεύτερη  τη διαφορά των φύλλων από την 
προηγούμενη εβδομάδα και η τρ ίτη  το  μερ ίδ ιο  της αγοράς.
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Οι s&Atos 
για την ψηφιακή
Η  ανακοίνωση τον M ega, η επιστολή 
των εκδοτών npos τον Πρωθυπουργό και 
η απάντηση του κυβερνητικού εκπροσώπου

Τ Ο «ξεκαθάρισμα του τοπ ίου» όσον αφορά την ανάπτυξη 
της ψηφιακής-δορυφορικής τηλεόρασης βρέθηκε τις τελευ

τα ίες ημέρες στο επίκεντρο της δημοσιότητας. Οι πέντε εκδότες 
οι οποίοι συμμετέχουν στο διοικητικό συμβούλιο του τηλεοπτι
κού σταθμού Mega Channel -  οι κκ. Χρήστος Λαμπράκης, Γε
ώ ργ ιο ς  Μπόμπολας, Χρήστος Τεγόπουλος, Βαρδής Βαρδινο- 
γιάννης και Θεμιστοκλής Α λαφ ού ζος  -  με επιστολή τους προς 
τον πρωθυπουργό κ. Κ. Σημίτη ζήτησαν την παρέμβασή του. 
Παραλλήλως το Mega με ανακοίνωσή του (σιην απέναντι σελί
δα παρατίθεται το πλήρες κείμενό της) έθεσε τα προβλήματα 
που έχουν δημιουργηθεί, ενώ  αργά το βράδυ της Παρασκευής η 
κυβέρνηση απήντησε διά του εκπροσώπου της κ. Δ. Ρέππα.

Τα πράγματα με τη σειρά: To Mega Channel και η εταιρεία 
Nethold  έχουν συστήσει την εταιρεία Multichoice  η οποία εξυ
πηρετεί τα  προγράμματα τω ν συνδρομητικών καναλιών της 
Filmnet. Η εταιρεία ζήτησε από την ΕΡΤ -  η οποία, σύμφωνα 
με την ελληνική νομοθεσία, διατηρεί προνόμιο στην ψηφιακή 
τηλεόραση -  να συμβληθεί μαζί της. Ο κρατικός ραδιοτηλεοπτι
κός φορέας -  σύμφωνα με το  Mega -  δεν δέχεται τη σύμπραξη 
με σειρά επιχειρημάτων (τα οποία ανέφερε ο κυβερνητικός εκ
πρόσωπος), όπως η ανυπαρξία σχετικού νομοθετικού πλαισίου, 
η συμμετοχή και άλλων καναλιών και ο προσδιορισμός των 
συμφερόντων του πολίτη-καταναλωτή.

Το Mega τονίζει ότι ο ισχύων νόμος ρυθμίζει και το θέμα της 
ψηφιακής-δορυφορικής και ότι η παράλειψη της κυβέρνησης 
να ολοκληρώσει και να ευθυγραμμίσει το  πλαίσιο αυτό προς 
την κοινοτική νομοθεσία δεν μπορεί να χρησιμοποιείται ως επι
χείρημα για να μην προχωρεί η επιχειρηματική δραστηριότητα. 
Για τη συμμετοχή και άλλων καναλιών στο εγχείρημα, τονίζεται 
στην ανακοίνωση του Mega ότι από τη λειτουργία ψηφιακής-δο- 
ρυφορικής τηλεόρασης από έναν φορέα με τη συμμετοχή της 
Multichoice, της ΕΡΤ και του OTE δεν παρακωλύεται η δραστη- 
ριοποίηση και άλλων ενδιαφερομένων. Επισημαίνεται δε ότι α
πό την πλευρά της Multichoice  έχουν αναληφθεί μεγάλες δαπά
νες για την ανάπτυξη του συστήματος Νουα και κάθε μήνας κα
θυστέρησης επιβαρύνει με σημαντικά έξοδα το  επιχειρηματικό 
αυτό σχήμα.

Οσο για την προστασία του πολίτη, το  Mega υπογραμμίζει 
στην ανακοίνωσή του: «Δεν μ πορε ί κανείς να πιστέψει ότι ως 
πρότυπο στον νου των ιθυνόντων λειτουργεί η εποχή του κρα
τικού μονοπωλίου στην τηλεόραση» και «η  απόλυτη αντιπαρά
θεση μεταξύ του συμφέροντος ενημέρωσης του πολίτη προς 
το ιδιωτικό κέρδος είναι λανθασμένη».

Εν κατακλείδι το  Mega σημειώνει ότι το  επιχείρημα πως ο 
χρόνος δεν πιέζει «δείχνει μια περίεργη περιφρόνηση στην 
πραγματικότητα της επιχειρηματικής δραστηριότητας»· και 
προσθέτει: «Είναι σαφές ότι η κυβέρνηση δεν αντιμετωπίζει 
περίπλοκα προβλήματα και αδιαφανές σκάνδαλο, αλλ’ αρνεί- 
ται, χωρίς δικαιολογία, να χορηγήσει στην ΕΡΤ και στον OTE 
την έγκριση για τη σύναψη σχετικής συμβάαεως».

•  Η  επιστολή των εκδοτών
Στην επιστολή τους προς τον Πρωθυπουργό οι πέντε εκδότες το 
νίζουν ότι η «θέση των οργάνων της Ευρωπαϊκής Ενωσης στο  
θέμα της ψηφιακής τηλεόρασης είναι δεδομένη. Η  εκ μέ
ρους τους ερμηνεία και εφαρμογή των σχετικών διατάξεων 
του κοινοτικού δικαίου δεν επιτρέπει να προβάλλεται από την 
κυβέρνηση οποιοσδήποτε λόγος καθυστέρησης». Στη συνέ
χεια επισημαίνεται ότι η Multichoice  δεν αρνήθηκε -  όπως ζη
τούσαν κυβερνητικοί παράγοντες -  και τη συμμετοχή του OTE, 
υπό τον όρο ότι θα κατέβαλλε το  τίμημα της συμμετοχής του 
στην επένδυση. Και υπογραμμίζεται ότι, παρά το γεγονός πως η 
καθυστέρηση είναι νομικά ανεπίτρεπτη, «η  έμπρακτη παρεμπό- 
διση συνεχίζεται». Ετσι, οι εκδότες ενημερώνουν τον Πρωθυ
πουργό ότι η Multichoice  προτίθεται να προσφύγει σια αρμό
δια κοινοτικά όργανα «επιδιώκοντας τη δικαίωσή της, εάν δεν 
λάβει άμεση απάντηση από τους αρμόδιους φορείς».

•  Η  απάντηση τον κ. Ρέππα
Στην απάντησή του ο υπουργός Τύπου κ. Δ. Ρέππας επαναλαμ
βάνει το  επιχείρημα ότι η ανάπτυξη τω ν νέων τηλεοπτικών και 
τηλεπικοινωνιακών υπηρεσιών δεν μπορεί να γίνει χωρίς κανό
νες, καθώς -  όπως αναφέρει -  είναι διδακτική και η εμπειρία 
από το παρελθόν. Ακόμη σημειώνει ότι σημαντικό θέμα για την 
προστασία του καταναλωτή είναι η χρήση κοινών προτύπων α- 
ποκωδικοποιητών και για την ανάπτυξη τω ν νέων αυτών δρα
στηριοτήτων η χώρα μας «βρίσκεται σε κοινό προβληματι
σμ ό » με τα  άλλα κράτη της Ευρωπαϊκής Ενωσης, η οποία -  ό
πως υποστηρίζει -  «δεν έχει θεσπίσει μέχρι σήμερα ένα πλή
ρες  πλαίσιο». Και καταλήγει: «Η  σοβαρότητα των θεμάτων αυ
τών δεν επιτρέπει βεβιασμένες ενέργειες. Οι έλληνες πολί
τες, αν κρίνουν ότι βλάπτονται τα δικαιώματά τους, είναι ε
λεύθεροι να προσφύγουν στα ελληνικά και κοινοτικά δικα
στήρια. Η  κυβέρνηση έχει γνωστοποιήσει ό τι σε επόμενη συ
νεδρίασή της θα συζητήσει το θέμα. Η  τελική θέση της κυ
βέρνησης για όλα τα σχετικά θέματα θα γίνει σύντομα γνω
στή. Θα υπάρξουν οι απαραίτητες ρυθμίσεις για να λειτουρ
γήσει η αγορά της δορυφορικής/ψηφιακής-συνδρομητικής 
τηλεόρασης με θεσμικό πλαίσιο που εξασφαλίζει τα συμφέ
ροντα του κοινωνικού συνόλου».
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